

Mr. Munro (Hamilton East): Essentially.

Mr. Orlikow: ... and that they are entitled to approximately the same pay.

Mr. Munro (Hamilton East): Yes, Mr. Chairman.

Mr. Orlikow: Mr. Chairman, I wonder if this section of your department, in considering this whole question, did any studies on its own on what the cost of this settlement would be to the companies concerned in total?

Mr. Munro (Hamilton East): Yes, we did.

Mr. Orlikow: If you did could we have those figures?

Mr. Munro (Hamilton East): If you would be agreeable to the analysis in detail, I would appreciate the Committee calling before it either Mr. Fuchs or Mr. Leonard, who did the work, in terms of a very detailed analysis to the extent they could, with this qualification, but I can give ...

Mr. Orlikow: Mr. Chairman, I only have one more question after this and I have six or seven minutes left, so I would be very happy if we could get this on the record. I think the people of Canada would be ...

Mr. Munro (Hamilton East): I can give the general figures we have arrived at and then, if you wish, I can give them in detail. I have been working from a document that was delivered, and I think some members have it. It is the Implications of the labour cost to the grain industry contained in the Perry recommendations for settlement of the Vancouver Grain Workers' Labour Dispute, and it was put out by the grain companies.

Mr. Fraser: What is the date of that?

Mr. Munro (Hamilton East): The date is September, 1974, on the outside cover, and on the last page, page 7, they indicate three general percentages. I will quote them:

Present average rate in plants, \$5.50 per hour. Percentage increase, 55.9 per cent.

We put that at approximately 48.72 per cent rather than 55.9 per cent. If I may reiterate, that is the present average rate in plants. That is taking all the employees and averaging it. The brief states \$5.50 per hour, or a percentage increase—as recommended by Dr. Perry—of 55 per cent.

The next item they have here ...

Mr. Orlikow: But, Mr. Minister, you indicated that your department had come up with a different figure. What was that?

Mr. Munro (Hamilton East): Yes, it was 48.72 per cent. In the next item they say—and this is pretty well the lowest category in terms of work classification in plants—that the sweeper-labourer rate in plants is \$4.96 per hour. That is the present rate. Then, by applying Dr. Perry's recommendation, they come up with a percentage increase of 61.9 per cent. This is on the lowest category, the sweeper-labourer rate.

Mr. Orlikow: What was the department's calculation?

M. Munro (Hamilton-Est): En gros.

M. Orlikow: ... et qu'ils ont donc droit approximativement au même salaire.

M. Munro (Hamilton-Est): C'est cela, monsieur le président.

M. Orlikow: Monsieur le président, j'aimerais savoir si votre ministère, lorsqu'il a examiné cette question, a effectué ses propres enquêtes pour savoir combien cet arrangement coûterait aux sociétés concernées?

M. Munro (Hamilton-Est): Oui.

M. Orlikow: Dans ce cas, quels sont les chiffres?

M. Munro (Hamilton-Est): Si vous vouliez connaître les détails de notre analyse, je pense qu'il conviendrait que notre Comité entende le témoignage de M. Fuchs ou de M. Leonard qui ont dû effectuer l'analyse la plus complète possible; sous cette réserve, je pourrais ...

M. Orlikow: Monsieur le président, je n'ai plus qu'une question à poser et il me reste 6 ou 7 minutes; je serais donc très heureux que ceci figure au procès-verbal. Je pense que le peuple canadien ...

M. Munro (Hamilton-Est): Je puis vous donner les chiffres globaux auxquels nous sommes parvenus et, si vous le désiriez, je pourrais vous donner des détails. J'ai travaillé à partir d'un document qui a été distribué et qu'ont apparemment certains membres du Comité. Ce document examine les conséquences que les recommandations de M. Perry en ce qui concerne le règlement du conflit de travail des manutentionnaires de grain de Vancouver auraient sur les coûts pour l'industrie des grains, et a été produit par les sociétés céréalières.

M. Fraser: De quand cela date-t-il?

M. Munro (Hamilton-Est): Ce document date de septembre 1974, comme l'indique la couverture, et vous trouverez, en page 7, trois pourcentages généraux. Les voici:

Salaire moyen actuel: \$5.50 l'heure. Augmentation en pourcentage: 55.9 p. 100.

Nos calculs montrent qu'il s'agirait environ de 48.72 p. 100 plutôt que de 55.9 p. 100. J'aimerais rappeler ici qu'il s'agit du salaire moyen, tenant compte de tous les employés. Le mémoire parle de \$5.50 l'heure, soit, à la suite de ce que recommande M. Perry, d'une augmentation en pourcentage de 55 p. 100.

Les chiffres suivants ...

M. Orlikow: Mais, monsieur le ministre, vous venez de dire que votre ministère avait trouvé un chiffre différent. Pourriez-vous préciser?

M. Munro (Hamilton-Est): Oui, nous avons trouvé 48.72 p. 100. Dans le point suivant, qui concerne en fait la catégorie de travailleurs se trouvant au niveau le plus faible, on dit que les manœuvres-balayeurs gagnent un salaire de \$4.96 l'heure. C'est le salaire actuel. En tenant compte de la recommandation de M. Perry, on obtient une augmentation en pourcentage de 61.9 p. 100. Ceci concerne donc la catégorie la moins bien payée.

M. Orlikow: Quels ont été les résultats des calculs de votre ministère?